
 

Ev. č. RFZU/Z‐84/2019 

 

 

Zápis z 84. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 17. září 2019 na pracovišti Slovanka 
 

Přítomni: Z. Doležal, A. Fejfar, J. Houžvička, F. Chmelík, S. Kamba, J. Kolorenč, P. Lejček, 

J. J. Mareš, T. Mocek, M. Nikl, M. Prouza, Z. Samec, O. Schneeweiss 

Připojen po telefonu: J. Řídký 

Omluveni: A. Dejneka 

Tajemník: J. Rameš 

Hosté: I. Gregora 

 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis z 83. zasedání konaného 27. 5. 2019 bez 

připomínek. 

 

2. M. Nikl seznámil Radu s výsledky hlasování per rollam v období po 80. zasedání. Rada hlasovala 

celkem o 6 bodech:   

 Rada schválila Výroční zprávu o činnosti a hospodaření za rok 2018. (Hlasovalo 15 členů 

Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala návrh na členství FZÚ v programu výzkumu a vývoje směřujícím k 

vybudování observatoře Southern Wide‐Field Gamma‐ray Observatory (SWGO) – 

dokument Membership statement (Hlasovalo 14 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 
 Podle článku 4, bod 4 Jednacího řádu Rady FZÚ bylo přerušeno hlasování o schválení 

změn Organizačního řádu FZÚ AV ČR – viz též bod 3 tohoto zápisu.  

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Arizona State University, 

USA. (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Technische Universität 

Darmstadt, Německo. (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala návrh projektu Mezinárodní spolupráce mladých vědeckých pracovníků 

(MSM) (Cinthia Antunes Correa, Ph.D.: Synthesis and magnetic structure of intermetallic 

compounds containing f‐elements). (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 

3. (Projednávání tohoto bodu programu proběhlo se souhlasem členů Rady po projednání bodů 4 až 

6, kdy se ve 14:25 připojil k jednání prostřednictvím telefonního spojení J. Řídký.) 

Rada projednala návrh ředitele na změny vnitřního předpisu R/1 Organizační řád Fyzikálního 

ústavu AV ČR, v. v. i. Projednávání těchto změn formou per rollam bylo 21. 8. 2019 předsedou 

Rady pozastaveno podle článku 4, bod 4 Jednacího řádu Rady a návrh byl v souladu s tímto 

článkem znovu předložen k projednání na tomto zasedání Rady.  



Ředitel předložil Radě návrh nové grafické podoby Organizačního schématu FZÚ, jež zahrnuje 

navržené změny: 

 Pojem sekce se nadále bude vztahovat pouze k vědeckým sekcím skládajícím se 

z výzkumných oddělení.  

 Vedle toho bude fungovat soustava administrativních a podpůrných oddělení.  

 Dojde ke změně názvu výzkumného oddělení 29 z oddělení teorie a fenomenologie částic 

na oddělení teorie částic a kosmologie.   

 Dojde ke zřízení oddělení podpory THS na Slovance jako oddělení 49 a ke změně číslování 

některých oddělení technicko‐hospodářské správy na Slovance. 

 Dojde k organizačním změnám týkajícím se administrativního úseku v Cukrovarnické 

(konkrétně oddělení 44 – oddělení technicko‐hospodářských služeb v Cukrovarnické, 

oddělení 30 – mechanické dílny v Cukrovarnické a oddělení 72 – vědecká knihovna 

v Cukrovarnické) směřujícím k jasnému definování kompetencí, přehlednějšímu 

rozdělování odměn a efektivnějšímu způsobu řízení těchto tří oddělení.  

 

Rada nové organizační schéma a předložený koncept změn schválila. Bylo dohodnuto, že detailní 

nové znění Organizačního řádu zahrnující tyto změny bude připraveno co nejdříve a poté 

předloženo Radě ke schválení formou per rollam.    

 

4. Rada projednala a doporučila podání návrhu na udělení čestné oborové medaile Ernsta Macha za 

zásluhy ve fyzikálních vědách AV ČR RNDr. J. Kočkovi, DrSc.  

 

5. Rada projednala a doporučila podání návrhu na udělení čestné medaile Za zásluhy o Akademii 

věd České republiky Ing. E. Šípkovi, CSc. 

 

6. Rada projednala a doporučila podání návrhu na udělení Ceny Františka Běhounka za propagaci a 

popularizaci české vědy a šíření dobrého jména České republiky v Evropském výzkumném 

prostoru (ERA) RNDr. V. Špičkovi, CSc.  

 

7. Rada projednala návrhy na mzdovou podporu postdoktorandů na pracovištích AV ČR v rámci 

Programu na podporu perspektivních lidských zdrojů pro osm kandidátů, jejichž kandidaturu 

projednala vnitřní výběrová komise. Rada doporučila, aby po odstranění drobných nepřesností a 

nedostatků, na něž někteří členové Rady upozornili v diskusi, byly návrhy podány v pořadí 

navrženém výběrovou komisí: 1. RNDr. Petr Hruška, Ph.D., 2. Mgr. Matěj Kudrna, 3. Mgr. Erika 

Samoľová, PhD., 4. Ing. Marek Vronka, Ph.D., 5. M.Sc. Carlos Rodríguez Fernández, Ph.D., 6. Mgr. 

Marie Krátká, Ph.D., 7. Mgr. Buda Bajić, Ph.D., 8. Mgr. Jiří Procházka, Ph.D. 

 

8. Rada projednala návrh konsorciální smlouvy CzechNanoLab. 

 

9. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a Laboratory for 

Laser Energetics (LLE) – University of Rochester, USA. 

 

10. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a National Research 

Nuclear University MEPhI (Moscow Engineering Physics Institute), Ruská federace. 

 



11. Rada projednala návrh dohody (MoU) o založení International Committee in the Danube Region v 

rámci projektu RI2Integrate Project. 

 

 

12. Různé 
 M. Prouza informoval Radu o vývoji situace v oblasti prescreeningu návrhů strategických 

projektů pro nové operační programy v období 2021‐2027 (viz též zápis z 81. zasedání 

Rady FZÚ, bod 12 – Různé). Konstatoval, že z předložených zhruba 40 strategických 

projektů bylo předvybráno 10, mezi nimi není žádný ze 2 projektů předložených FZÚ. 

Rada pro výzkum, vývoj a inovace se měla hodnocením projektů zabývat na svém 

zasedání 6. 9. Vzhledem k nejasným a nestandardním kritériím předvýběru předložené 

hodnocení odmítla. V současné době není jasné, jaký bude další postup. 

 Proběhla diskuse o elektronickém systému evidence docházky, který ve FZÚ začal 

fungovat v červenci tohoto roku. Ředitel FZÚ M. Prouza vysvětlil, jaké důvody vedly 

k jeho zavedení.  

 Proběhla diskuse o politice open access v publikování výsledků vědecké práce, o tom, 

jaký je postoj FZÚ k této otázce a jak postupovat, pokud projekty takovýto způsob 

publikování vyžadují.  

 M. Prouza reagoval na připomínku P. Lejčka a potvrdil, že v rámci úprav prostor okolo 

vstupu do budovy FZÚ, přednáškového sálu a předsálí na Slovance bude též v těchto 

prostorách vybaveno návštěvnické centrum (galerijní systém, obrazovky, mlžná komora). 

Realizace se předpokládá v závěru tohoto a počátkem příštího roku.  

 Příští zasedání Rady proběhne v úterý 3. prosince 2019 od 14 hodin na pracovišti 

Cukrovarnická.  

 

 

 

 

 

19. 9. 2019              Martin Nikl, předseda Rady FZÚ 

                Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         

 

 


